
 ریيس دانشگاه زنجان با اصحاب رسانهنشست خبری 

 

 :ارشی از فعاليت شش ماهه دانشگاه ارائه می گرددگز با تسليت ایام فاطميه و تبریک نوروز باستانی،

امض و یکی ازمشکلات غ .تمامی همکاران در لایه های مختلف مدیریتی و بدنه دانشگاه استفعاليت ها حاصل تلاش و زحمت 

نفر در  ٤٥٠٠دانشگاه زنجان در سال های گذشته با آن مواجه بود، بحث دفع فاضلاب دانشگاه بود جمعيتی حدود مهمی که 

 دفع فاضلاب این بخش ها قطعاَ .ه داریمبعلاوه سایر دانشکده ها و حوزه های اداری ک ،خوابگاه های دانشجویی ما ساکن هستند

در همان  یمکراششده ولی خداراحل ن ی است کهقرار داریم مشکل ٩٣در گذشته این دانشگاه و هنوز هم که در انتهای سال 

ثيرگذار در سطح کشور و قوه الهی و با همراهی افراد تأ داشتيم و به حول کهای پيگيری جدی با آغازین مسئوليت بنده روزهای 

ن اعتبار از محل اعتبارات ملی اميليارد توم ٦حدود . مصوب کنيم برای حل این معضل را اعتبار لازم خوشبختانه موفق شدیم که

هم با نظر  ران از اعتبارات دانشگاه که در داخل اعتبارات استانی بود انستيم مصوب کنيم و بعلاوه یک ميليارد توماخوشبختانه تو

ميليارد تومن اعتبار برای ٧ مجموعاَ. يمهدستيم به این امر اختصاص انموافق و مساعد استاندار و معاونت برنامه ریزی استاندار تو

 .جان خوشبختانه تصویب نهایی شده استاجرا و احداث شبکه جمع آوری و انتقال آب فاضلاب دانشگاه به تصفيه خانه شهر زن

صورت جلسه ای تنظيم شده قرار ب و فاضلاب زنجان طی مه ریزی استاندار و شرکت آموافقت نامه ای یبن دانشگاه، معاونت برنا

هست طی تفاهم نامه ای پروژه انتقال فاضلاب دانشگاه زنجان به تصفيه خانه شهر توسط شرکت آب و فاضلاب و پيمانکارهای 

یکجا تخصيص پيدا کند تا  ٩٤ميليارد تومانی که عرض کردم در سال ٧اگر اعتبار . آغاز شود ٩٤مجری تحت پوشش آنان در سال 

ول زمان خواهد شد که نهایتا اینصورت، بسته به تخصيص اعتبار، مشمدر غير . دکه پروژه به اتمام برس ه شدهقول داد ٩٤پایان 

سال طول نخواهد کشيد ولی اميدواریم با کمک مسئولين استان، مسئولين وزارت علوم و سازمان مدیریت و برنامه  ٣بيش از 

 . دبه اتمام برس ٩٤پروژه در سال درصد تخصيص را دریافت و انيم صدریزی بتو

همسطح در مسير ورودی دانشگاه زنجان، جاده قدیم ع غيراخذ مجوز احداث تقاطافتاد کار دیگری که در این شش ماه اتفاق 

مشکلات و خطراتی وزیر محترم راه و شهرسازی رسيدیم، توفيقی شد خدمت دکتر آخوندی  یمکراشبود که خدا را  تبریز -زنجان

 ،داشتيم می شود ن استفاده ا درب اصلی دانشگاه که فعلا از آشگاه در گذشته در قسمت ورودی شمالی دانشگاه یکه دان

همسطح در مسير ورودی دانشگاه زنجان رکردیم با احداث تقاطع غيداشتيم خدمت ایشان ارائه که  را دلایل توجيهی و طرحی

 . مربوط دادند که جای تشکر داردموافقت کردند و دستور صریح و مشخصی را به معاونين 

حدود . درصد اعتبار مصوب تخصيص یافته است ٦٠حدود . شروع می شود ٩٤همسطح از ابتدای عمليات اجرای تقاطع غير

شروع خواهد  ٩٤جرایی آن در سال اعه و عمليات لميليون تومان دراختيار اداره راه و شهرسازی استان قرار گرفته و کار مطا٧٠٠

و در کل اداره راه و  داده خواهد شددرصد اعتبار باقيمانده هم انشاءاالله از طریق مراجع ذیصلاح اختصاص  ٤٠شد و متعاقبا 

احداث  مجوزدر راستای همين اقدامی که انجام داده ایم  همچنين. شهرسازی استان مسئول و متولی اجرای این پروژه است



تبریز را از وزیر محترم راه و شهرسازی گرفتيم در واقع ورودی اختصاصی مستقل  -م دانشگاه از مسير اتوبان زنجان ودی دودرب ور

در واقع مزایایی که این . از اتوبان به دانشگاه زنجان و شهرک دانشگاهی که انشاءاالله در ضلع جنوبی دانشگاه احداث خواهدشد

کاهش بار ترافيکی درب اصلی و حتی کاهش بار ترافيکی شهر؛ . آمد به دانشگاه خواهدبود طرح و مجوز دارد تسهيل در رفت و

توانند از اتوبان تهران و  ت علمی و خانواده هایشان هستند که میأچون بخش اعظمی از مراجعان ما دانششجویان و اعضای هي

سفانه همواره شاهد درب اصلی که متأشی از دوربرگردان همينطور کاهش خطرات نا. وارد دانشگاه شوند از اتوبان تبریز مستقيماَ

صرفه جویی ناشی از مصرف سوخت ناشی از تردد به دانشگاه هست و اختصاص  ،تصادفات و حوادث جانی هستيم در این نقطه

بخش اول . رک دانشگاهی دانشگاه که در آینده هدف گذاری کرده ایم در ضلع جنوبی دانشگاه ایجاد کنيمهورودی مستقل به ش

چون مجوز اخذ شده با پيگيری هایی که اداره راه و شهرسازی شروع می شود در ادامه  ٩٤یم، سال از ورودی شمالی، جاده قد

ون عمرانی استاندار و معاون راه و شهرسازی او ما هم همراهی خواهيم کرد ایشان را، جلسه ای با مع داستان انجام ميده

همسطح در جاده قدیم و بر روی اتوبان ایجاد شود و این ها در آینده ردیم، قرار شد دو تقاطع غيردید کاستان داشتيم، از محل باز

 .به هم وصل می شوند و ورودی های دانشگاه از دو طرف از روی این تقاطع عملياتی خواهد شد

ست، ولی مهمترین ابلاغ نشده ا هنوز کارهای مطالعاتيش تازه شروع شده و تاریخ دقيق شروع به کار به ما ٢درب ورودی شماره 

 .دیمنی همزمان دو مجوز را اخذ نمویع رسازی دریافت کردیم برای این کاراز وزارت راه و شهرا آن مجوزبخش این بود که 

ماه اتفاق افتاده برگزاری کنگره شهدای دانشجوی استان در آذرماه و مصادف با هفته گراميداشت بسيج  ٦مورد بعدی که در این 

یادواره شهدای دانشجو  ١٠به منظور تکریم و تجليل از شهيدان و زنده نگه داشتن نام و یاد شهدای دانشجوی استان حدود  .بود

ن را برعهده داشت و بنده این افتخار را به عنوان دانشگاه جامع مسئوليت آ در دانشگاه های استان برگزار شد که دانشگاه زنجان

راهی ارزشمند بسيج ماین برنامه به بنده واگذار شده بود که با همکاری و ه مسئوليت ر علوم حکمداشتم که از سوی وزی

نها می توان به تهيه و چاپ کتاب شهدای امات فراوانی صورت گرفت ازجمله آاقد. مدآجرا درادانشجویی استان این مهم به 

دیدار با خانوده های معزز و گرامی شهدای . تمامی عکس و شناسنامه شهدای دانشجو چاپ و توزیع شد در آن دانشجو که

استاندار و سایر مسئولين شهر همراهی کردند در اجرای این . دانشجوی استان بود که مسئولين استان هم همراهی کردند

از زحمات و خدمات بسيج دانشجویی  ی که انجام شد و مجدداَبرگزاری تئاتر و تک خوانی برای کنگره شهدا و سایر اقدامات ،مهم

 .استان که بار اصلی را در مقام اجرا برعهده گرفتند تشکر و تقدیر می کنم

مشاوره وجود  قبلاً. دازی مرکز مشاوره دانشجویی در دانشگاه زنجان بودد راه انیکار بعدی که ما توفيق داشتيم به اجرا دربيا

قل و فراگير نبود که خوشبختانه با یاری خداوند و همت همکاران در حوزه دانشجویی موفق به راه اندازی داشت و به شکل مست

قسمت روانبخشی، قسمت روانپزشکی، قسمت مددکاری، قسمت دانشکده : این مرکز شدیم که در پنج بخش فعاليت می کند

در روز ارائه خدمات می دهد در خوابگاه ها و در دانشکده ل فعایعنی علاوه بر اینکه این مرکز به صورت . ای و قسمت خوابگاهی

اقدام بعدی . ها هم این دفاتر ایجاد شده و از متخصصين مربوطه و اهالی فن استفاده می کنيم و در خدمت دانشجویان هستيم

ود نداشت، برای اینکه که انجام شده و هنوز تکميل نشده، شروع تدوین برنامه راهبردی ده ساله دانشگاه است که در قبل وج



درصد  ٣٠، کار را شروع کردیم، حدود د برای آیندهو هدفگذاری داشته باش خصی حرکت کندبراساس برنامه مش دنادانشگاه بتو

 . ت امنا ببریمبرای تصویب به هيأ اميد است در تابستان نهایی شده و يشرفت داشتيم کهپ

ر قراکه حرکت کردیم  ١٤٠٤ما درراستای چشم انداز جمهوری اسلامی در افق ساله دانشگاه  ١٠در ارتباط با برنامه راهبردی 

. جمهوری اسلامی ایران کشوری برخوردار از انسان های صالح، فرهيخته با دانشمندانی در تراز برترین های جهان باشداست 

این چيزی است  ،مرجعيت علمی در جهانيشتازی در مرزهای دانش و فناوری با پهمين طور توانا در توليد توسعه علم و فناوری، 

در نتيجه دانشگاه زنجان هم با توجه به این اسناد . شده است يش بينیپ ١٤٠٤که برای جمهوری اسلامی ایران در افق 

وع کرده است و اميد است که نظام ساله خود را شر ١٠و چشم انداز مربوطه، تدوین برنامه راهبردی  ١٤٠٤بالادستی و افق 

 . شم انداز نقش کليدی را بتوانند ایفا کنندگذارو تحقق این چشور و دانشگاه ها به عنوان بخش تأثيرلی کموزش عاآ

ش مردم هستند، پس دانشگاه ها متعلق به مردم اهر نهاد اجتماعی ریشه . دانشگاه در وهله اول یک نهاد اجتماعی است

هم در اینجا کم  سهم  خبرنگاران. ایفا کنندنشگاه ها بر جامعه نقش ثيرگذاری داأهستند و مردم هم بایستی در توسعه، ارتقا و ت

 .ندبه دانشگاه کمک کن ندنانيست، در اطلاع رسانی، تنویر افکار عمومی و همين طور در تعامل و روابط متقابل قطعا ميتو

ای هيات علمی ضی اعارکت و رأای دانشکده ها با جلب مشسؤماهه انجام دهيم انتخاب ر٦کار بعدی که توفيق بود دراین مدت  

ن همين بود و ما وظيفه داشتيم، اعتقاد داریم بایستی در محيطمان آدبير و اميد و اهداف از شعارهای دولت ت. کارمندان بود و

. اری دانشجویان، اعضای هيات علمی و کارمندان موفق نخواهيم بودکن همراهی و هموبد. تحرک، شادی و نشاط ایجاد کنيم

با درک صحيح که از این موضوع و مهم داشتيم از . ، نشاط و تحرک نياز داریمیجاد انگيزهنکه این مهم اتفاق بيافتد قطعا به ابرای ای

شروع کردیم و در جلسه اولين حرف این بود که اولا معلم هستم بعد یک  ام کار روعده ای هم که در جلسه معارفه دادهمان ابتدا 

را عملياتی کنم قطعا  نم و توفيق عمل داشته باشم و ایده ایاسخنرانی بلد نيستم و در هرجایی که بتو. مدیر اجرایی عملگرا

ماهه گذشته دانشگاه و ٦ارشی از هستيم و گز) اصحاب رسانه(ماه در خدمت شما ٦بعد از  اینکه و دليل داشت قدم برخواهم

 .هستعملکرد مجموعه مدیریتی دانشگاه ارائه می دهيم در همين راستا 

عهده ریيس دانشگاه است و ما این کار را احاله کردیم به بدنه دانشگاه و با همراهی و نظرخواهی از براساس آیين نامه انتخاب بر

در همين راستا انتخاب اعضای . بسيار خوب و ميمونی داشتيم نتيجهیم که داقدام به انتخاب روسای دانشکده نمواین عزیزان 

هيات مميزه و کميته تخصصی با مشارکت و نظرخواهی اعضای شورای دانشکده ها و برجسته نمودن نقش دانشگاه در ارتقای 

ضای هيات علمی همواره یکی از هيات مميزه جایگاه مهمی در ارکان دانشگاه دارد و ارتقای اع. کردیمپيگيری علمی افراد را 

 . اجرا کردیم ا همراهی و مشارکت اعضا با موفقيتمسائل مهم و کليدی دانشگاه و دانشگاهيان است که این مهم را هم ب

رشته گرایش در مقطع  ٣برای  ٩٤ماه، اخذ مجوز جذب دانشجو از مهر ماه سال  ٦از جمله کارهای دیگری که اتفاق افتاده در این 

از جمله هدف گذاری هایی که کردیم توسعه تحصيلات تکميلی است به گونه ای که بتوانيم در اواسط برنامه راهبردی . بوددکتری 

با جذب اعضای هيات علمی و توسعه . نيمبرسا ٥٠، ٥٠رمندان را بتوانيم به ده ساله شاخص مربوط به نسبت هيات علمی به کا



ته دکتری گرایش اکولوژی گياهان زراعی و دورشته گرایش در ترویج و توسعه رشته های مقاطه تحصيلات تکميلی که سه رش

 .کشاورزی بوده است

که دیده  )ساله ١٠برنامه راهبردی (بسته ای توسعه متوازن تمامی دانشکده ها و تمام ارکان دانشگاه را مدنظر داریم و در آن 

 .گرایش ها در مقاطع کارشناسی ارشد و دکتری -د و هم رشتهشده هم اعضای هيات علمی مورد نياز و متناسب ارتقا پيدا ميکن

یکی از محدودیت ها و مشکلاتی که تا به امروز داشتيم . دانشگاه هست مورد بعدی نهایی نمودن مراحل تصویب چارت تفصيلی

بلی اخذ شده بود همين مشکل چارت دانشگاه بود که قبلا مجوز و مصوبه هيات امنا در مدیرت قدر جذب هيات علمی و کارمند، 

خوشبختانه و  طی ميکنددر این شش ماه تهيه کنيم و مراحل نهایی خود را در وزارت علوم  را موفق شدیم ولی چارت تفصيلی

 .وضعيت همکاران حل خواهد شد انشاءاالله تبدیللات جذب و خيلی از مشک

انجمن حاميان دانشگاه  بلاًق. ت مدیره و مدیرعامل انجمن استمورد بعدی تشکيل جلسه انجمن حاميان دانشگاه و انتخاب هيا

اب کردیم با یک روح جدید و تخزنجان به واسطه مدیریت قبلی و دوستان اتفاق افتاده و ما هيات مدیره و مدیر عامل جدید را ان

قطعا دانشگاه متعلق به مردم است  ،تای جلب حمایت مردمی و خيرین دانشگاهردیم در راسع کحرکت و فعاليت جدید کار را شرو

به مسائل آموزشی و پژوهشی کمک کنند، ما استقبال و ستایش می کنيم  ؛به دانشگاه دنناو مردم شریف وتمام کسانی که بتو

 .ااین حرکت خداپسندانه ر

از  در گذشته کسانی بودند که کمک کردند و جا دارد از این عزیزان و بخشی .قطعا این امر، امر خداپسندانه و مطلوب هست

جمله آنان حاج آقا نجفی هستند که باقيات و صالحات برای خود گذاشتند و از. تشکر کنيم دنه ان که به رحمت خدا رفتاشای

همين طور . ن اتفاق افتاده استاخوابگاهی داریم که بخشی از هزینه و خدمات خوابگاهی با حضور مرحوم نجفی و کمک ایش

ند و هستند که در قيد حيات ا که به بهره برداری رسيده است و الان هم کسانی دن کمک کردنامرحوم روغنی به خوابگاه دیگرم

ری هست ه ترویج فرهنگ خيِّ؛ کمک بخواهشی که از خبرنگاران هست. در بخش های مختلف دانشجویی وغيره کمک می کنند

 هيم در خوابگاه ها،يم و جا دهپناه د انيم بچه های مردم راما به خوابگاه نياز داریم تا بتو. خوابگاه سازی نيستل شامکه صرفا 

و ما بایستی تا حد ممکن نقش پدر  انشجویانی که وارد دانشگاه می شوند از خانواده ها جدا می شونددچون واقعا اعتقاد داریم 

شود،  شاننتيجه هر کمکی که در بحث اسکان این عزیزان و کاهش معضلات و مشکلات در. ا ایفا کنيمو مادر و سایه والدین ر

 .ارزشمند خواهد بودقطعا 

کمک  دننادر بخش توسعه تحقيقات ميتو. خيرین می توانند کمک کنند ،به دانشگاهآن در بحث تجهيزات و خرید تجهيزات و هدیه 

به دانشگاه کمک کنند  دننابتو دخيرین با نيت علمی یا هر نيتی که دارن دننادر هر صورت دانشگاه بستری است که ميتو. کنند

 .چون دانشگاه نهاد اجتماعی است که همه چيز آن از جمله ریشه آن مردم هستند

است مرکزی دانشگاه  راه اندازی آزمایشگاه  ت موثری انجام دهيم انجام مقدماتاقدامادر خصوص آن مورد بعدی که موفق شدیم 

لازم نيست دستگاه و مسائلی که در آزمایشگاه نياز داریم از خارج . رین می توانند کمک حال دانشگاه باشنديهمينجا خکه 



ست های کلان اقصاد مقاومتی، همکاران و خل و در راستای عملياتی کردن سياجهت حمایت از توليد داشود، درخریداری 

 دناگاه مهم است هم برای استان ميتوآزمایشگاه مرکزی هم برای دانش. دنهمشهریان و خيرین می توانند به دانشگاه کمک کن

برای  دننالف برای اینکه بتوتدر بخش غذا و در بخش های مخ ،چون برای آزمایشات در بخش معدن دخيلی مهم باش

در  ٩٤که در سال و این آزمایشگاه مرکزی  ودفرستاده ميش ربه شهرهای دیگنمونه هایش  دنومطمئن شاستانداردهای مختلف 

خدمت ارزشمند ارائه یک را دراستان حل کند و ضمن حل یک مشکل و فوق ایجاد خواهد شد می تواند مشکل  افتتاح و دانشگاه

 .می تواند یک منبع درآمدی باشد برای دانشگاه

م از معاونت مربوطه جهاد کشاورزی این مجوز توانستي. پزشکی دانشگاه زنجان هستکار دیگر اخذ مجوز راه اندازی کلينيک گياه 

ان به همشهریان و استان و زشکی هم خدمت رسپگياه خدمات را اخذ کنيم و دانشگاه زنجان پس از این می تواند در راستای 

جهت مبارزه همين طور فراهم نمودن زمينه ایجاد انسکتاریوم که در واقع واحد تکثير و توليد انبوه عوامل بيولوژیک . باشدکشور 

سموم و کودهای مصرف ن روبه روست افزایش بی رویه مشکلاتی که جامعه امروز با آیکی از . می باشد آفاتولوژیکی با يب

این سموم و مواد شيميایی،  . رسد هست که از طریق زنجيره غذایی در نهایت به انسان ها می و مواد شيميایی شيميایی

 ،نه های سنگينی  را بر مردم و همشهریان و کل مردم ایران تحميل کرده این موضوعبيماری های مهلک و مشکلات درمانی و هزی

همکاران ما در پژوهشکده م که هبد انم این خبر راو خوشبختانه ميتوافتادن است اتفاق در حال شگاه با این اقدامی که در دان

و به صورت تجاری در  دنه اثبت اختراع کرد او الان یک مورد ر داین عوامل کار کنن یرو دنه اشد فناوری های زیستی دانشگاه موفق

شور هلند گرفتن و با قيمت یک سوم به توليدکنندگان گلخانه ها می فروشند و از ک ار ک یجلوی ورود این عوامل بيولوژو آوردن 

همشهریان و شهروندان محترم رو  مالی و آلامادامه این روند قطعا به توليد محصول پاک و سالم منجر خواهد شد و هزینه های 

 . به اندازه و سهم خود کاهش خواهد داد

اقدام دیگری که انجام شده اخذ موافقت از مسئولين وزارت علوم برای تخصيص اعتبار برای احداث خانه فرهنگ و پيست دو و 

تشکل . بهتر می دانند اانه فرهنگ رخاصحاب رسانه ارزش این  و قطعاً ددارندانشگاه زنجان خانه فرهنگ . تميدانی دانشگاه اس

 ان راشیها تمام توانایی دننواود فضای مناسب نميتنب هنگی مختلفی داریم که به دليلهای مختلف دانشجویی و کانونهای فر

 .از فضای مناسب و حمایت های دیگر برخوردار خواهد شد ان نشده و قطعاًشرمنده ایشفرهنگ  هو با ایجاد این خان دنهدن انش

 ثيرگذار خارج از دانشگاه است قطعاًأرها برقراری ارتباط با بخش های تجمله این کااموریت ها و وظایفی که داشتيم ازدر راستای م

يرامون خود باشد در بعد داخلی پدر تعامل درست و سازنده با جهان  دنادانشگاهی پویا فعال و زنده دانشگاهی خواهد بود که بتو

علمی و فناوری ریاست جمهوری در ماه های گذشته در  فق شدیم ميزبان دکتر ستاری معاونا مودر همين راست. و خارجی

 حداقل قولش نایت علمی و دانشجوأبرای دانشگاه و اعضای هي انستيم کمک هایی ران تواانشگاه باشيم و از برکت حضور ایشد

 .بگيریم را

از دکتر گنجی دوست  .انجام دادیم اناسب هدفگذاری هایی رم علمیلماسی پهمين طور در بحث روابط بين الملل و برقراری دی

تعامل با دانشگاه های رتبه الف و ب  و زمينه های رایزن علمی ایران در کشورهای چين و ژاپن دعوت کردیم به دانشگاه آمدند



 به صورت رایگان به کشور چين و دانشگاه های توانند تقریباً و به ویژه دانشجویان می ت علمیأاعضای هي. فراهم کردیم اچين ر

با اطلاع رسانی روی سایت دانشگاه و برگزاری چنين  اکه این اطلاع رسانی ر دنومعتبر برای تحصيل و انجام کارهای تحقيقاتی بر

. روسيه داشتم تماسی با دکتر ابطحی رایزن علمی ایران در. هيات علمی و دانشجویان دانشگاه اعلام کردیم عجلساتی به اطلا

 ٩٤ن صحبت کردیم و اميد است که در سال ارا با دانشگاه های روسيه با ایش و برقراری روابط علمی و موثر باز زمينه های تعامل

رانس ها و تشکيل گارگاه ها و غيره طبق روال کنفاز قبيل برگزاری  دکه دانشگاه دارسایر ماموریت های ذاتی . بتوانيم نهایی کنيم

و بنده به عنوان فرد و خدمت گذار  دنه ايدا کرده که در همه این موارد قطعا تمام بدنه دانشگاه شرکت و یاری کردپدامه گذشته ا

 .کوچک در کنار این عزیزان بودم که جای تشکر بسيار دارد

ایجاد کردیم که در ادامه قطعا گاه نشدر دا ايقاتی و کلکسيون گياهان دارویی راز جمله کارهایی که شروع کردیم ایجاد مزرعه تحق

قل چند درصد به نتيجه ايم و حدنکه اعتقاد داریم اول باید عمل ک کار کنيم و از آنجا ايق و تجاری سازی گياهان دارویی ربحث تحق

انشکده يل ها را داریم با دتانسپتقریبا تمامی  ارهای خوبی انجام شده  وک. به صورت خبر اعلام کنيم عرض نکردمبرسيم و بعد 

 .ده آثار آن را خواهيد دیدم پزشکی هم هماهنگ شدیم که در آینزی علوداروسا

اعلام خواهد شد که آمار مقالاتی که در مجلات بين المللی معتبر چاپ  ٩٤معمولا در  ٩٣آمار سال  ISCو  ISIدر ارتباط با مقالات 

 .که دانشگاه داشتهمقاله است  ٣٥٠شده بالغ بر 

، ٩٣سرانه توليد مقالات  بين المللی اعضای هيات علمی دانشگاه زنجان تا بهمن ، ٩٣علوم، برای بهمن  ن آمار وزارتآخری

نسته امقاله تو ٢.٤ما علمی یعنی هر عضو هيات  ٢.٤دانشگاه زنجان در رتبه دهم دانشگاه های کشور قرار دارد با سرانه توليد 

 . رنکينگ بين دانشگاه های کشور دهم هستيم از نظر. در نمودارهای بين المللی به نمایش بگذارد

 ٢٠بوده و رتبه دانشگاه زنجان در بين  ٣.٣از لحاظ سرانه توليد کل مقالات اعضای هيات علمی در بين دانشگاه های کشور 

ضای هيات آمار جذب اع ٩٢که در سال  سته مد؟ دليل اینآایين پهو بالا رفت؟ رتبه چرا رقم ی. برتر کشور هجدهم بوده دانشگاه

ن کم بوده ولی چون آمار اعضای اش ه سال اول ورودشون هست فعاليت های پژوهشیبالا بوده و طبيعتا برای کسانی ک علمی

 .يدا نکرده استپپس از نظر کيفيت تغيير چندانی . دیپایين بياهيات علمی بالا بوده باعث شده سرانه 

و  ددار رتر کشوردانشگاه ب ٢٠رنکينگ دانشگاه رتبه پنجم را در بين  از نظر نسبت دانشجویان به اعضای هيات علمی در این

 .دانشجو یک عضو هيات علمی داریم ٢٥یعنی به ازای هر .  ددار ار ٢٥.٤نسبت 

 . نفر هيات علمی مدعو ٢٠٠نفر هيات علمی دائم و تمام وقت داریم و حدود  ٤٠٠در مجموع حدود 

يارهای برتری که دانشگاه های چين مطرح رتبه و معبا دارا بودن  قطعاًبروند چين به  دنناتو د میبرای دانشجویانی که اعلام ش

ما چنين دانشجویانی  اًو قطع دنوبر دنناميتو ،در بخش های علمی و فعاليت های پژوهشی آنان مورد قبول باشداگر می کنند و 

 .است سی ارشد و دکتری این شرایط فراهمداریم برای دانشجویان کارشنا



شهرک دانشگاهی که در برگيرنده . از جمله هدفگذاری هایی که دانشگاه زنجان کرده است ایجاد شهرک دانشگاهی است

هدف گذاری ای که وزارت  قطعا. شرکت های دانش بنيان، مراکز رشد و یا شرکت های فناوری و پارک علم و فناوری خواهد بود

می کنند توليد دانش فنی، تجاری سازی این دانش و در نهایت رسيدن به و دانشگاه ها هم در همين سمت حرکت  دعلوم دار

شرکت  ٢٠البته مواردش هست که ما الان حدود . که علم و ثروت هم افزایی و رفتار سينرژیستی خواهند داشت است نقطه ای

ن این دانشگاه درصدد حصيلاتلحل مختلف هستند اعضای هيات علمی و دانشجویان و فارغ افناور در مرکز رشد داریم که در مرا

ه ما کهستيم خانجات در همين شهرک دانشگاهی ایجاد کار R&Dدر صدد ایجاد های دانش بنيان هستند و تاسيس شرکت 

ایران ترانسفو و برق منطقه ای زنجان شروع کردیم ولی هنوز نتيجه قطعی حاصل نشده که اگر در  یبا شرکت ها امقدمات کار ر

در دانشگاه داشته باشيم تعامل بسيار  ار یا مرکز تحقيق و توسعه این صنایع و کارخانجات و شرکت ها R&Dیم وآینده موفق بش

 .خوبی بين دانشگاه و صنعت برقرار خواهد شد

نده اعمرانی وزارت علوم رس مدیر کل دفتربه  و مالی وزیر گرفته شده و دستور آن ش از وزیر و معاونت اداریتخانه فرهنگ موافق

ط به يم تشریفات قانونی مربوندریافت ک او به محض اینکه تخصيص ر اداتفاق بيفت ٩٤در سال  هست تخصيص اعتبار قرار. شده

 ودشبعدازظهر نهایی  سته کل بودجه دانشگاه قرار ،یدر رابطه با بودجه فرهنگ. هيم دادانجام خوا امناقصه و انتقال پيمانکار ر

زنجان به همراه چهل دانشگاه  دانشگاه؛ دی اتفاق افتادکه در کشور در بحث بودجه بنمتاسفانه امسال کاری . برای سال بعد

اساس این مدل بودجه بندی لحاظ کرده اند که بر در امدل جدیدی ر. رشد پيدا نکرده استن به صورت قابل توجه ابودجه ش ردیگ

ی دانشگاه های عنزنجان هم جزو این هاست ی که دانشگاه ...شریف و ،دانشگاه های بزرگ مثل دانشگاه تهران علم و صنعت

و به هر حال برنامه ای  متاسفانه رشد بودجه بسيار کم است .دنه امتضرر شدبراساس این بودجه ریزی دتا عم، قدیمی و معتبر

 بودجه فرهنگی هم  متناسب با کل. ٩٤ی خواهد شد برای سال یرت شفاف و دقيق نهاوکه برای داخل دانشگاه داریم به ص

 یجلوی هزینه هامنتهی نکته ای که وجود داره با توجه به محدودیت اعتباری دانشگاه .  د بوداهبودجه و عملکرد سال قبل خو

 الام کردیم که کار فرهنگی موازی رتشکل ها اعو خواهيم گرفت و خدمت تمامی کانون ها  اموازی  از جمله در بخش فرهنگی ر

 . هزینه هابر دجه و مدیریت مناسب وب ایت نخواهيم  کرد به دليل کمبودحم

درصد افزایش  ٢٠ ،٩٣بودجه ٩٢بوده است یعنی با توجه به سال  ٩٢درصد بودجه سال  ٢٠سال قبل بودجه کل دانشگاه ها 

درصد  ١٧این رقم به  کهدرصد بودجه رشد پيدا کرده است و صحبت کردیم  ١٢و فعاليت ها  ٩٣داشته است امسال نسبت به 

درصد هست و  ١٧م احتمالا درصد هست ولی در لایحه متم ١٣لی ا ١٢تقریبا برای دانشگاه ما  ٩٤و در قانون بودجه  دبرس

براساس ردیف  ددرصد افزایش پيدا کن ٢٠رقم به ست ه براساس قولی که از معاون اداری و مالی وزارت علوم گرفته شده قرار

 . هایی که در اختيار داریم

از خواسته های ایشان در ارتباط با کرسی های آزاد اندیشی سال های سال است که مورد تاکيد مقام معظم رهبری است و 

ل بر این موضوع هست و توصيه به همه شده و اعتقاد کاماین دانشگاه نيز قطعا در . دکه این مهم تحقق پيدا کناست 

از به فراهم شدن شرایط داره تا بتواند عملياتی شود اما نکته  مورد نياز اتفاق تمام دانشگاه ها داده شده ولی نيدستورالعمل به 



ستی و تحمل تفکرهای یهمزجوی که توام با  ؛نياز به یک جو منطقی در دانشگاه ها داریماین است که افتادن این امر مهم 

زمانی که این شرایط و بستر فراهم شود این  .لازم است جوی که احترام متقابل در آن حاکم باشدو رب آرا اوجود تض ،مقابل

و  يت امر این  است که عملياتی شدن این موضوع هم همراهیقابليت اجرا خواهد داشت ولی واقعکرسی های آزاد اندیشی 

 . و هم به شخصيت های خارج از دانشگاه بستگی داردرا می طلبد اه و نهادهای مربوطه همکاری بدنه دانشگ

ماه چنين بوده و  ٦یکی از وظایف ما این است که با تشکل هایی که در دانشگاه فعال هستند همکاری داشته باشيم که در این 

د ننا این امکان و مجوز را خواهقانون فعاليت کند مطمئ هد در قالب اینر بخوابی در این ارتباط وجود دارد که اگقانون بسيار خو

حمایت کرده و مشکل نخواهيم  از ایشاننموده و دانشگاه نيز استفاده ه در این قانون هست کداشت که از تمام ظرفيت هایی 

ی در اجرای این قوانين و تشکل و هيچ مشکلاست تعریف شده و در قانون  ددارنظام خط قرمزهایی که رعایت نتهی با م .داشت

نا نشاط سياسی با شود و مطمئید نشاط سياسی در دانشگاه ایجاد سياسی نخواهيم داشت و اتفاقا معتقدم که با یها

 .همکاری و تعامل دوجانبه و چند جانبه تمامی تشکل ها امکان پذیر خواهد بود

 ،رح کردندن نيست ولی در مباحثی که وزیر علوم مطادانشگاه ها جزو وظایفش ،در زمينه اشتغال فارغ التحصيلان دانشگاهی

و در  ديدا می کنپتحقق  شود،اجرای این منویات بخشی از این موضوع اگر عملياتی  با ومطرح کردند  این ربحث دانشگاه کارآفر

جاد زمينه های  اشتغال برای فارغ التصيلان ست که بحث دانشگاه کارآفرین و این همين اابحث افق ده ساله دانشگاه هم نگاهم

صنایع شرکت ، کارگاه هاکارخانه جات، مل با اشروع کردیم در تع امنتهی از همين حالا ما حرکتی ر شوددیده  در آنهم به نوعی 

کنيم که هم زمينه های مهارت آموزی برای آنان مطرح شود و هم زمينه  معرفی اها و بخش های خصوصی فعال دانشجویان ر

 .های اشتغال

  


